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DISSABTE
21 DE JUNY DEL 2008 5el Periòdic d’AndorraTemadeldia Debat d’orientació política

Els liberals no
accepten ratificar
el conveni sobre
corrupció del CE

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

b

ENRIC GUINART*
ANDORRA LA VELLA

b

33 Els consellers centristes i liberals, ahir al Consell.

LAURA JUSTICIA

Bartumeu lamenta
que set anys després
de la signatura no
s’opti per aquesta via

E
ls vots en contra dels conse-
llers liberals i l’abstenció
del Grup Parlamentari
CDA+S21 van evitar que

s’aprovés la proposta de resolució
presentada pels socialdemòcrates en
què s’encomanava el Govern a pre-
sentar al Consell General la ratifica-
ció del conveni civil sobre la corrup-
ció del Consell d’Europa.

Així, tenint en compte, entre d’al-
tres, que en data 8 de novembre del
2001 el Govern va signar a Estras-
burg el citat conveni i, per tant, «no
és justificable una tardança de set
anys en la tramitació de la ratifica-
ció parlamentària» de l’acord inter-
nacional, el president del Grup So-

cialdemòcrata, Jaume Bartumeu, va
presentar la proposta de resolució
perquè abans de final del mes de no-
vembre d’aquest any, l’Executiu
posés en marxa la ratificació del
conveni. Davant de la iniciativa, i tot
i que «compartim els objectius» del
tractat, el president del Grup Libe-
ral, Jordi Jordana, va justificar el vot
en contra del grup majoritari del
Consell perquè la ratificació, d’una
banda, implicaria establir un «con-
trol dels comptes de les empreses
per part de tercers» i, de l’altra, atès
que «no es poden fer reserves al con-
veni», suposaria modificar la legisla-
ció d’Andorra en la matèria i «pel
que fa a prevenció de la corrupció ja
tenim les nostres normes internes».
De la seva banda, el president del

Grup Centrista, Enric Tarrado, va in-
dicar que l’abstenció responia al fet
que «desconeixem els terminis que
comporta el conveni». Davant de la
impossibilitat que la proposta pros-
perés, el líder de l’Alternativa va la-
mentar que «és absolutament inde-
fensable a Europa que es digui que
s’ha d’estudiar un informe després
de set anys d’haver-lo signat».

ESTALVI ENERGÈTIC / D’altra banda, el
Consell sí que va aprovar la proposta
de resolució formulada pel conseller

Víctor Naudi que encomana el Go-
vern que amb caràcter immediat es-
tableixi un pla director per la racio-
nalització i l’estalvi del consum de
les diferents energies a l’Administra-
ció general, parapúbliques o entitats
de dret públic amb la finalitat de re-
duir el consum energètic en el 5%
en el termini de dos anys i a modifi-
car abans del gener del 2009 les con-
dicions tècniques i legislatives per a
la producció d’energies alternatives
netes i renovables. H
*eguinart@andorra.elperiodico.com

Les entitats
públiques hauran de
reduir el consum
energètic en el 5%

La Casa de la Vall va donar el vis-
tiplau a la proposta de resolució
presentada per Maria Pilar Riba
que encomana al Govern que
adopti les mesures escaients per-
què el Pressupost del 2009 con-
tingui una línia pressupostària
específica amb el crèdits sufi-
cients per assegurar la realització
dels plans d’acció previstos en
l’informe final de la campanya
del Consell d’Europa per tal de
combatre la violència envers les
dones, incloent-hi la violència
domèstica.

Aportació específica
per combatre la
violència domèstica

El Consell va aprovar per assenti-
ment la proposta presentada pel
conseller socialdemòcrata Josep
Dalleres que demana a l’Executiu
que es doti dels mitjans necessa-
ris i promogui les accions conve-
nients per proporcionar al jovent
de tots els centres escolars del
Principat informació exacta i cla-
ra en el camp de la sexualitat, de
manera que, en el moment de
prendre qualsevol decisió respec-
te a això, puguin fer-ho amb ple
coneixement de causa.

Informació clara
sobre la sexualitat per
al jovent


